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سال بیست ویکم      شماره ۴۹۹۲

تشخیص ۸۷۵ نفر مبتلا به 
تب دنگی در کشور

ایرنا: بر اســاس آخرین آمــار از ابتلا به تب 
دنگی در کشور، از میان بیماران، ۶۷۷ بیمار 
مبتلا بدون ســابقه ســفر به خارج از کشور 
هســتند که ۱۱ مورد در شهرستان بندرلنگه 
اســتان هرمزگان و ۶۶۶ مورد در شهرستان 
چابهار اســتان سیستان و بلوچســتان مبتلا 
شده اند و انتقال محلی محسوب می شوند. 
شــش مورد از مبتلایان با ســابقه سفر به 
چابهار در ســایر استان های کشور شناسایی 
و این بیماران در شهرســتان های شهرکرد، 
مشگین شهر، اصفهان و ایرانشهر تشخیص 
داده شده اند. تب دنگی یک بیماری تب دار 
ویروسی اســت. فرد بیمار هنگام خروج از 
منزل از فرآورده های دور کننده حشرات روی 
پوست استفاده کند. لباس های رنگ روشن، 
آستین بلند و شلوار بلند و جوراب بپوشید و 
از تجمع آب راکــد جلوگیری کنید. در دوره 
نقاهــت و پس از بهبــودی از بیماری نباید 
بلافاصله فعالیت ها و ورزش های ســنگین 
آغاز شود، بلکه اســتراحت کافی در دوران 
نقاهت بهتر اســت همراه با فعالیت بدنی 
سبک باشد. اوج زمان گزش پشه دو ساعت 
بعــد از طلوع آفتاب و پنج ســاعت قبل از 
غروب آفتاب است. احتمال بروز فرم شدید 
بیماری در کــودکان زیر یک ســال، مادران 
باردار، افراد دارای نقص سیســتم ایمنی و 
افرادی که قبلا یک بــار به تب دنگی مبتلا 
شده اند، بیشتر است.از هر چهار نفر مبتلا به 
بیماری تب دنگی، سه نفر بدون علامت یا با 
علائم بسیار خفیف هستند. این علائم شامل 
تب بالا که معمولا ناگهانی آغاز می شــود، 
دردهای استخوانی، سردرد شدید، بدن درد، 
درد مفاصل و عضلات، درد پشــت چشم، 
بی اشتهایی و تهوع و استفراغ است. برخی 
بیماران ممکن اســت علائم دیگری مانند 
اســهال، قرمزی پوست و تورم غدد لنفاوی 
را تجربه کنند. نوافن، دیکلوفناک، ناپروکسن 
و مفنامیک اسید باید مورد توجه جدی قرار 
گیــرد؛ چراکه در این بیماری ممکن اســت 
باعث خون ریزی شــود. اما نکته ای که نباید 
فراموش کرد این است که تب دنگ از انسان 
به انسان منتقل نمی شود و جداسازی بیمار 

از سایر افراد خانواده  ضرورت ندارد.

نامه جمعی از وکلای دادگستری به رئیس جمهور:
در ابلاغ قانون حجاب تجدید نظر کنید

جمعــی از وکلای دادگســتری در نامه ای سرگشــاده بــه رئیس جمهور 
خواســتار بازنگری در قانون عفاف و حجاب شــدند. متن این نامه که در 

اختیار روزنامه «شرق» قرار داده شده، به شرح زیر است:
جناب آقای دکتر مسعود پزشکیان

رئیس محترم جمهور
با سلام و احترام

ضمــن آرزوی توفیق بــرای جنابعالــی، اینجانبان جمعــی از حقوق دانان، 
استادان دانشگاه، فعالان مدنی و وکلای دادگستری در جهت حمایت از بانوان و 
جلوگیری از تصویب قوانین ناکارآمد و برخلاف مصالح عمومی جامعه، مواردی 

را جهت پیگیری جنابعالی به استحضار عالی می رسانیم:
آزادی و حقوق انســانی و تعیین حق سرنوشت فردی، حفظ کرامت، منزلت 
و جایگاه زنان که نیمی از جمعیت فعال کشــور را تشکیل می دهند و در توسعه 
کشــور در عرصه های مختلف همواره اثرگذار بوده اند، دارای اهمیت می باشــد 
و بانوان تاکنون برای به دســت آوردن حقوق قانونی و رفع مقررات تبعیض آمیز 
و رســیدن به جایگاه واقعی متناســب بــا توانمندی ها، تلاش فــراوان و هزینه 
ســنگینی پرداخته اند، به نحوی که در اصول قانون اساسی و سیاست های کلان 
کشــور و اسناد بالادســتی به موضوع زنان و خانواده توجه خاص گردیده است. 
اما متأســفانه علی رغم همه تلاش هــا برای بهبود وضعیت زنان در کشــور در 
سیاســت گذاری های اجتماعی و فرهنگی دچار تناقض گفتمان، تعارض منافع و 
عدم تعادل در تصمیم گیری های کلان و نگاه متفاوت در این حوزه می باشیم که 
این امر موجب شده مسئله زنان تبدیل به یک مقوله سیاسی گردد و به جای توجه 
به خواســته برحق زنان و دختران جامعه که از شــرایط حاکم و محدودیت های 
ایجاد شده در قوانین ناراضی هســتند، بدون توجه به آسیب شناسی فرهنگی در 
مقولــه خانواده و ضعف ســاختار و بنیان خانواده علی رغــم قوانین متعدد در 
این بخش و بررســی علت دین گریزی جوانان، به جــای توجه به رعایت حقوق 
شهروندی و زندگی مســالمت آمیز شــهروندان در کنار یکدیگر و ایجاد انسجام 
و همدلی و یکپارچگی اقشــار مختلف، با نگاه صرف سیاســی بــه مقوله زنان، 
موضوع امنیت و ســلامت جامعه را تنها با مسائل زنان پیوند زده، در حالی که در 

امنیت و سلامت جامعه باید کلیت خانواده مورد توجه قرار گیرد.
وضــع قوانین ناکارآمد و غیرکارشناســی، عجولانه و ســخت گیرانه که بدون 
ملاحظات جامعه شناســی و روان شــناختی، دینی و حقوقــی و بدون ملاحظه 
تنوع اقشــار جامعه و باورهای مختلف، مراودات بین المللی، مســئله اقلیت ها 
و مشــکلات اجرائی تصویب می گردد، نه تنها راهی برای حفظ سلامت و امنیت 
جامعه نیســت ، بلکه یک بحران و چالش ملی را در کشــور ایجاد خواهد نمود 
و این بحران موجب ناامیدی در جامعه، تشــویق به خروج ســرمایه های انسانی 
از کشــور و دین گریــزی خواهد بود، در حالی که اســلام نیازمنــد تبلیغ با نگاهی 
صلح جویانه، مترقیانه نســبت به انســان، صرف نظر از جنسیت و صدور احکام 

نوین و اصلاح قوانین متناسب با شرایط زمانی و مصلحت کشور می باشد.
قانون اخیرالتصویب مجلس شــورای اســلامی با عنوان حمایت از خانواده 
از طریــق ترویج فرهنگ  عفاف و حجاب، بدون توجه به منافع، نیاز و خواســت 
عمومی جامعه، بدون توجه به سیاســت عدالت کیفری و بدون رعایت تناســب 
بین جــرم و مجازات، در مغایرت با اصل چهارم قانون اساســی، ســخت گیرانه 
تدوین و تصویب و قطعا مشــکلاتی در اجرا خواهد داشت. میزان حبس و مبالغ 
جریمه ها و مجازات های مقرر حتی از بسیاری از جرائم تعزیری، سنگین تر و میزان 
جریمه نقدی حتی از حقوق معقول یک شهروند نیز فراتر می باشد. جرم انگاری 
رفتارهای معارض قانون توســط کودکان و نوجوانــان مغایر با اصل ممنوعیت 
خشونت و کنوانســیون بین المللی حقوق کودک اســت و ممنوعیت کودکان از 
حقــوق اولیه موجب بروز ناامنی و ایجاد شــرایط خطر و آســیب از نظر روحی 
در آنان خواهد بود و اســترس و اضطراب در آنان را به دلیل رفتار کنترل گرایانه 
در مــدارس افزایش خواهد داد. تکلیف آمــوزش و پرورش و محرومیت از ارائه 
خدمات به نوعی محرومیت از حق تحصیل که تکلیف قانونی است، می باشد و 

این مغایر با حقوق انسانی است.
از طرفی تراکم پرونده در سیســتم قضائی موجب مشــکلات جدی و فشــار 

مضاعف در این زمینه خواهد بود.
نکته قابل تأمل آنکه همه زنان درباره اصل حجاب و رعایت عفت و پاکدامنی 
اتفــاق نظر دارنــد؛ چرا که رعایت عفــت و پاکدامنی موجب امنیت و ســلامت 
جامعه صرف نظر از جنسیت خواهد بود. اما اختلاف در حد و حدود موجب شده 
عده ای تلاش کنند سلیقه و باور اجتماعی و تاریخی و مذهبی خود را بر دیگران 
تحمیل کنند و با اغراض سیاســی و حتی تحریف، موجب معارضه طرفداران و 
مخالفان اصل حجاب شوند. گویی عده ای طرفدار بی بندوباری و اختلاط جنسی 
بی حد و مرز هســتند و طرف دیگر مدافع عفــت و پاکدامنی، در حالی که در ایران 
فارغ از کمیت و تعداد و کثرت و پراکندگی جمعیت چند گروه و طبقه اجتماعی 
حضور دارند و بی توجهی به خواســته عموم جامعه در تصویب قوانین عادلانه 
نیســت. شرایط حاکم بر کشور به دلیل تهاجم فرهنگی که مسئولین فرهنگی در 
ایــن امر بی تقصیر نبوده اند، نباید به ســمت تقابل مردم با حاکمیت قدم بردارد، 
بلکــه تلاش در جهت تقویــت دین و رعایت آزادی اجتماعی باید در ســرلوحه 
حاکمیت باشــد و اگر به این حقوق اولیــه توجه گردد، قطعا مردم بدون اجبار و 
اعمال محدودیت در جهت سلامت جامعه همیاری خواهند نمود. لذا تصویب 
چنین قوانینی نه تنها موجب فرهنگ  ســازی و تقویت خانواده نخواهد بود، بلکه 
دو نسل را در تقابل فکری مقابل هم قرار خواهد داد و نظم و آرامش خانواده از 
بیــن خواهد رفت. همچنین فرهنگ حجاب و عفت را نمی توان با جریمه، جزای 
نقدی، محرومیت اجتماعی، ممنوعیت شــغلی، توقیف و ســایر تنبیهات ترویج 
کرد. ضمن آنکه در حال حاضر قوانینی در این راســتا وجود دارد از جمله قانون 
رعایت ظواهر شــرعی و حجــاب در محیط کار و راهبردهای گســترش فرهنگ  
عفاف و حجاب مصوب جلسه ۵۶۶ حوزه ۱۳۸۴/۵/۶ و سال ۹۸، قانون مجازات 
اسلامی در بخش تعزیرات در تبصره اصلاحی سال ۹۹ ماده ۶۳۸ جریمه نقدی 
و حبس برای عــدم رعایت حجاب در معابر و انظار عمومی پیش بینی شــده و 
نیز در لایحه در دســتور کار تعزیرات مــواد ۱۷۸ الی ۱۸۱ به این موضوع توجه و 
نیز در محیط کار ســازمان های دولتی و غیردولتــی و مدارس نیز رعایت حجاب 
شرعی الزامی است. اصلاح قوانین فعلی به جای تصویب قانونی با این حجم از 
گستردگی و دارای ایراد، در شــرایط فعلی جزء اولویت های کشور نمی باشد. اگر 
موضوع امنیت جامعه دارای اهمیت است، چگونه لایحه خشونت علیه زنان با 
گذشت ۱۱ سال از زمان تدوین در دولت نهم، با وجود تکلیف قانون برنامه چهارم 
توسعه تاکنون تصویب نشده است، اما اراده حاکم بر وضع قانون حجاب موجب 
ســرعت تصویب چنین قانونی شده اســت که همین برخورد سلیقه ای حاکی از 

عدم توجه به خواست همه اقشار جامعه می باشد.
با عنایت به وعده هــای انتخاباتی جنابعالی در راســتای حمایت از بانوان و 
انتقاد بر ســخت گیری و فشــار تحمیلی بر زنان به عنوان کسانی که برای تحقق 
عدالت از شما حمایت و رأی دادیم، در خواست داریم در چارچوب اصول قانون 
اساســی، از آنجا که اجرای این قانون در شرایط حســاس کنونی به ضرر امنیت 
و مصالح کشور می باشــد، قبل از امضای مصوبه مجلس شورای اسلامی طبق 
اصــل ۱۲۳ قانون اساســی، طبق اصل ۱۱۲ قانون اساســی از مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام برای اخذ تصمیم نهایی کســب تکلیــف نمایید  یا جهت احترام 
به خواســت مردم، در یک همه پرسی یا نظرســنجی، نظر مردم را نسبت به این 

قانون خواستار شوید.

در جریان بررسی گزارش حسابرسی سازمان فناوری اطلاعات شهرداری تهران مشخص شد

هرج  و مرج مالی؛ میراث مدیریت لرزان در «فاوا»
 بی انضباطی مالی در سازمان پرحاشیه

نگاه گزارش خبری

جامعهجامعه

شــرق:  از تغییرات پی درپی مدیریتــی تا تلاش برای 
ایجاد سازمانی رقیب در حوزه فناوری های نوین، از هک 
سامانه های شــهرداری تا خروج نیروهای متخصص و 
قدیمی، عدم تخصیص بودجه مصوب و...؛ این بخشــی 
از مشــکلات سه سال اخیر ســازمان فناوری اطلاعات و 
ارتباطات شــهرداری تهران است . قرار بود تهران شهری 
هوشــمند شــود، اما تعداد زیــادی از اعضای شــورای 
شــهر تهران معتقدند یکی از حوزه های پرچالش حوزه 
هوشمندسازی است. بخشی از چالش های این سازمان، 
روز گذشــته در گزارش حسابرسی سال ۱۴۰۲ نیز بازتاب 
داشــت؛ از انحراف ۷۱ درصدی از بودجــه که اعتراض 
چهار عضو شــورای شهر را در پی داشت. به اعتقاد آنها 

اگر قرار اســت ۷۰ درصد انحراف بودجه داشــته باشیم، شورای شهر چرا باید بودجه مصوب کند؟ 
شــهرداری هر کاری می خواهد انجام دهد و شــورا هم آن را مصوب کند. در بخشی از این گزارش 
مشخص شد  این سازمان ۲۶۰ میلیارد از پول شهروندان تهرانی را که در حساب الکترونیک شان بوده، 
بلوکه کرده تا بتواند وام بگیرد. یک عضو شــورای شــهر در واکنش به حجم زیاد انحراف ها  در این 

گزارش، پیشنهاد داد که موارد مطرح شده از مراجع قضائی پیگیری شود.
در جریان بررسی گزارش حسابرسی رسمی از عملکرد مالی سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات 
شهرداری تهران (فاوا) برای سال مالی ۱۴۰۲ به مواردی همچون عدم رعایت بودجه مصوب، انتقال 

نامناسب وجوه و ضعف در نظارت مدیریتی پرداخته شد.
محمد آخوندی، رئیس کمیســیون برنامه و بودجه، با تحلیل گزارش حسابرســی و اشــاره به 
مشکلات ســاختاری در سازمان فاوا  گفت: بسیاری از مشکلات مطرح شــده در این گزارش، نتیجه 
تصمیمات احساســی و تغییرات مدیریتی مکرر در این سازمان است. تغییرات متعدد مدیرعامل در 
 مدت  کوتاه، باعث عدم ثبات و انســجام در تصمیم گیری ها شــده و تبعات آن در صورت های مالی 
و عملکرد سازمان مشهود اســت. در حالی که حسابرس اعلام کرده گزارش از جنبه  استانداردهای 
حســابداری منصفانه اســت، اما در بخش های اجرائی و مدیریتی، مــوارد متعددی از عدم تحقق 
بودجه و  رعایت نشــدن مصوبات مشاهده می شود. برای مثال، عدم واریز درآمدها به خزانه و عدم 
تحقق برخی پروژه ها نشان دهنده ضعف مدیریتی و اجرائی است که باید به صورت جدی پیگیری 
شود. مهدی اقراریان، عضو کمیسیون نظارت و حقوقی شورا، با اشاره به انحراف ۷۱ درصدی بودجه، 
خواســتار توضیحات مدیران فاوا شد. او تأکید کرد که این انحراف از بودجه نشان دهنده ضعف در 
نظارت و برنامه ریزی است. اقراریان تصریح کرد: چرا بودجه مصوب شورا اجرائی نشده و این حجم 

از انحراف چگونه توجیه پذیر است؟
علی اصغر قائمی، عضو کمیسیون عمران و حمل ونقل شورا، با انتقاد شدید از اقدامات سازمان 
فاوا در دوره های مدیریتی گذشــته  گفت: یکی از مســائل جدی که در این گزارش مشــهود است، 
انتقال ۲۶۰ میلیارد تومان از وجوه مردم به شــرکتی منحل شده است. این اقدام نه تنها فاقد مجوز 
قانونی بوده، بلکه این وجوه متعلق به شــهروندان اســت و نباید بدون قرارداد مشخص به چنین 
شرکتی انتقال می یافت. این مسئله نشان دهنده ضعف جدی در نظارت مدیریتی است. او تأکید کرد: 
پولی که شهروندان به عنوان ودیعه نزد شهرداری می گذارند، حق تصرف ندارد؛ مگر برای خدمات 
مشخصی که به آنان ارائه می شود. این گونه اقدامات، آن هم در شرایطی که شرکتی در حال تسویه 

است، سؤالات بسیاری را ایجاد می کند و نیاز به پیگیری دقیق دارد.
جعفر تشکری هاشمی، رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل، با انتقاد شدید 
از عملکرد ســازمان، پیشــنهاد ارجاع تخلفات به مراجع قضائی را مطرح کرد. 
او افــزود: این حجم از انحراف و ضعف مدیریتی نمی تواند بدون پیامد باشــد و 
شــورا نباید به ســادگی از کنار آن عبور کند. نرجس سلیمانی، رئیس کمیسیون 
نظارت و حقوقی، با اشــاره به ضرورت بررسی حقوقی گزارش های حسابرسی  
گفت: کمیسیون حقوقی شورا، علاوه بر جنبه های نظارتی  باید در بررسی حقوقی 
تخلفات احتمالی سازمان فاوا و دیگر سازمان های تابعه شهرداری نقش بیشتری 
ایفا کند. نظارت صرفا مالی نمی تواند تمام مســائل را پوشش دهد و لازم است 
جنبه های حقوقی نیز مورد توجه قرار گیرد. وی افزود: بسیاری از تخلفات مالی 
و مدیریتی که در این گزارش مطرح شده اند، نیاز به بررسی دقیق حقوقی دارند تا 

بتوان درباره آنها تصمیم گیری کرد.
مهدی چمران نیز با اشــاره به اهمیت رعایت مقررات در ارزیابی تخلفات و 
انحرافات بودجه ای سازمان فاوا  گفت: ما نمی توانیم بدون مشخص کردن دقیق 
تخلفات و مستندات قانونی، پرونده ای را به مراجع قضائی ارجاع دهیم. هرگونه 
ادعای تخلف باید بر اساس مستندات روشن باشد و موارد آن به طور کامل احصا  
شــود. وظیفه شورا این است که در چارچوب قانون، موارد تخلف را بررسی و به 

شهردار تهران ارجاع دهد تا اقدامات لازم برای پیگیری انجام شود.
وی در ادامــه افزود: ارجــاع یک گزارش ناقص یا بدون پشــتوانه قانونی به 
مراجع قضائی، نتیجه ای نخواهد داشــت و ممکن است پرونده ها بی اثر شوند. 
بنابراین، کمیســیون های شــورا باید موارد تخلف را به طور دقیق بررسی کرده و 
به شــورا ارائه کنند تا پس از تصویب، به شــهردار اعلام شود. سازمانی که طی 
یک ســال چهار مدیرعامل تغییر داده، نمی تواند عملکــردی پایدار و قابل قبول 
داشته باشــد. این حجم از تغییرات مدیریتی نه تنها به برنامه ریزی های سازمان 
لطمه می زند، بلکه نشان دهنده مشکلات ســاختاری در مدیریت شهری است. 
این وضعیت باید اصلاح شــود؛ چرا که تصمیم گیری های مدیریتی اشتباه در این 

سازمان، به کل مجموعه شهرداری آسیب می زند.
علی محمد الوند، سرپرســت سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری 
تهران نیز درباره انحراف بودجه ای مطرح شــده گفت: انحراف بودجه ای عمدتا 
ناشی از مشــکلاتی بود که از دوره های مدیریتی پیشین به ارث رسیده است. در 
برخــی موارد، قراردادها به  موقع منعقد نشــده یا تأییدیه هــای لازم برای انجام 
برخی پروژه ها دریافت نشــده بود. با این حال، در دو ماه اخیر توانســته ایم حدود 
۲۰۰ میلیارد تومان از قراردادهای معوق را به مرحله اجرا برسانیم. برنامه ریزی 
کرده ایم که تا پایان سال جاری ۷۵ درصد از تکالیف مربوطه را به اتمام برسانیم.
در جلســه روز گذشته شورای شــهر تهران همچنین یک فوریت طرح برنامه 
عملیاتی احیا و مدیریت بازچرخانی آب در شورای شهر تهران بررسی و با حداکثر 
آرای موافق تصویب شــد. مهدی پیرهادی، رئیس کمیســیون سلامت و محیط 
زیست شورای شهر تهران، در تذکر پیش از دستور خود گفت: موضوع کمبود آب 
در تهران مســئله بسیار مهمی است و متأسفانه میانگین بارش در سطح تهران 
کاهش و به کمتر از ۲۹۱ میلی متر رســیده که این یک هشدار جدی است و برای 
موضوع آب باید یک فکر جدی کرد. باید برای هوشمندسازی به منظور جلوگیری 
از هدررفت آب اقدام کنیم. در سال ۱۴۰۳ بیش از سه هزار میلیارد تومان بودجه 
در این زمینه تصویب شــده که اهتمام به این مسئله را نشان می دهد. اقدامات 
لازم در شــهرداری تهران و سازمان بوســتان ها در حال انجام است، اما هنوز در 
برخــی از موارد عقب هســتیم و نباید با تأخیر مواجه شــویم. وی ادامه داد: در 
جریان های کوهســتان های مشرف به شــهر تهران، ۱۳۴ میلیون متر مکعب آب 
در اختیــار داریــم که می توانیم بخشــی از آن را برای آبیاری ها ذخیره ســازی و 
استفاده کنیم. قنات ها و چشمه ها ۲۷ میلیون متر مکعب، رواناب ها ۶۶ میلیون 
متر مکعب، منابع آب های زیر زمینی ۵۵۸ میلیون متر مکعب، جریان های انتقالی 
از سطح های پنج گانه ۷۰۰ میلیون متر مکعب و پساب های خروجی ۷۸۴ میلیون 
متر مکعب است که این پساب قابل توجه است. او همچنین گفت: اگر تغذیه های 
مصنوعی آبخوان ها توسط وزارت نیرو صورت نگیرد، دچار فرونشست خواهیم 
شــد. از آقای چمران درخواســت دارم درباره بحث فرونشســت و تغذیه های 
مصنوعــی اقدامات لازم را صورت دهیم تا جلوی فاجعه ای که در آینده ممکن 

است رخ دهد، گرفته شود.
در جریان بررسی این طرح، رئیس کمیته نظارت شورا 
ضمن انتقاد از دیرکرد ارائه این لایحه از سوی شهرداری 
تهران متذکر شد: در طرحی که کمیسیون سلامت ارائه 
داده مباحــث متنوعــی از نظر زمان بندی دســتور کار و 
مواردی از این دســت وجود دارد، امــا نگرانی ای که در 
این مورد وجود دارد، این اســت که اگر شهرداری در این 
زمینــه پای کار نیاید، کار ابتر خواهد ماند؛ چرا که بســیار 
مهم و اساسی اســت. ما در حوزه مصرف آب به فرزند 
پولداری می مانیم که از یک منبع لایزال تأمین می شــود؛ 
ادامه این روند امکان پذیر نیســت. رئیس کمیته نظارت 
شورا در ادامه با تأکید بر اینکه امروز الگوی ما در برخی 
موارد تغییر یافته اســت، گفت: برای مثال با تغییر ســرویس های بهداشتی سنتی به سرویس های 
فرنگی، به دنبال استفاده از سیفون، چندین لیتر آب مصرف می شود که اگر به تعداد شهروندان در 
روز ضرب شود، میزان درخور توجهی از آب وارد فاضلاب می شود. ما با چالش جدی بحران آب در 
پایتخت و سطح کشور مواجه هستیم؛ بنابراین درخواست می شود  شهرداری به طور جدی پای کار 
آمده و برای حل این مسئله اهتمام لازم را داشته باشد و رفتار شهرداری تهران با این مسئله مانند 
مصوبه قبل شــورا نباشــد. اقراریان ادامه داد: سؤالی که در اینجا مطرح است، این است که پس از 
تصویب یک فوریت این طرح، چه ضمانت اجرائی برای آن وجود دارد و آیا مســئولان در این زمینه 
اقدامی خواهند کرد؟ شــهرداری دغدغه ای در این باره ندارد، به نظر می رسد  این موضوع بی نتیجه 
و ابتر خواهد ماند؛ بنابراین درخواست می شود  در این زمینه در زمان باقی مانده تا پایان دوره ششم 

فکری اساسی شده و تدبیری اندیشیده شود.
در این جلسه، سوده نجفی نیز در تذکری درباره تراموا، با بیان اینکه شهرداری درخصوص 
تراموا برنامه خود را به شــورای شــهر تهران ارائه نکرده است، گفت: شورا مصوبه ای در این 
زمینه نداشته، اما امروز شاهد این هستیم که شهرداری اعلام می کند تراموا وارد کشور شده و 
به زودی به تهران می رســد تا مورد استفاده قرار گیرد. شهرداری پیش تر این موضوع را مکررا 
مطــرح کرده که بنده در این زمینه تذکر دادم، اما شــهرداری بی توجه بــه این تذکرات اقدام 
به چنین کاری کرده اســت. اصلا مطالعاتی در این زمینه صورت نگرفته و مشــخص نیست 
موضوع تراموا در شــهر تهران قابل انجام اســت یا خیر. موضوعی که مهدی چمران هم در 
حاشیه شورای شــهر به آن اشاره کرد و گفت : تراموا قرار است به صورت آزمایشی  به تهران 
بیاید و اگر مورد تأیید باشــد، استفاده شود. تراموا لاستیکی است، طول و ظرفیت حمل بیشتر  
است و شبیه به اتوبوس سه کابین است، به ریل کشی نیاز ندارد و اگر این طور بود نمی توانستیم 
اســتفاده کنیم. چمران درباره وضعیت ورود اتوبوس ها و تراموای چینی نیز گفت: تراموا این 
هفته نمی رسد و اتوبوس ها دیروز قرار بود به سمت تهران حمل شوند و اگر حمل کرده باشند 
امروز یا فردا می رسند. اما در صحن علنی شورای شهر، پرویز سروری، نایب رئیس شورای شهر 
تهران، از ورود اولین محموله اتوبوس ها و تاکسی های برقی به پایتخت خبر داد؛ خبر خوشی 
داریم که اتوبوس ها و تاکســی های برقی به تهران رسیدند. اولین محموله تراموا وارد تهران 
شــد و به زودی به صورت آزمایشی مورد بهره برداری قرار می گیرد. تاکنون ۱۵۰ اتوبوس برقی 

به تهران رسیده است.


